

Referat fra mødet i Trampestisgruppen d. 6. oktober 2025 kl. 17 i Bådlaug

Tilstede: Niels, Ole, Jette og Marianne (referent)

Afbud: Anita

Dagsorden:

- 1: Status på sommerens slåninger af trampestierne
- 2: Beskæringsopgaver der bør udføres inden næste sommer
- 3: Hvad ved vi om, hvordan andre øer får passet deres trampestier
- 4: Tilbagemelding fra kommunen på: træ gangbroer projektet og dialog omkring plejeplanerne
- 5: Planlægning af dialogmøde om trampestierne til foråret 2026
- 6: Eventuelt
- 7: Næste møde

Ad. 1: Stierne er blevet slået 3 gange i løbet af sommeren, og stierne er holdt pænt. Kommunikation med manden, som slår stierne har været god. Vi vil gerne roses medarbejderne for hans indsats, og sender mail til kommunen om dette.

Der mangler forsat klipning af de sti-stykker, hvor slagklipperen ikke kan køre, hvilket vi endnu en gang vil rykke kommunen for.

Ad. 2: Brombær krattet ved Børrehoved er meget voldsomt og trænger til en kraftig beskæring.

Stien ved Langdal 9 er igen vokset voldsomt til og trænger til en kraftig beskæring.

Begge opgaver er for store for de frivillige, hvorfor vi vel bede kommunen om at udføre arbejdet.

Ad. 3: Ole har modtaget lidt tilbakemelding fra andre øer om, hvorledes deres stier bliver holdt. Et gennemgående træk, er at det er vanskeligt at få tilstrækkelig vedligehold og pleje udført af den ansvarlige kommune, men nogle øer er bedre stillet end andre.

På nogle øer afholdes en årlig trampestis-dag, hvor brugerne af stierne både er ude og nyde stierne og samtidig udføre forbedring på stierne. Vi kunne undersøge, og der var stemning for en sådan trampestis-dag på Orø.

Ad. 4: Vi afventer tilbakemelding fra miljøafdelingen på, hvornår vi kan holde møde med Bente Meehan om plejeplanerne. Når vi har en dato for mødet, vil vi spørge Natur-gruppe, om de også vil med til mødet.

Ligeledes afventer vi afklaring om, hvornår vi kan få foretræde for Udvalget for Klima, Miljø og Natur for at fremlægge vores projektforslag om træ gangbroer over de fugtige stier. Vi behøver kommunen støtte til projektet, hvis vi skal kunne søge fondsmidler til projektet.

Ad. 5: Vi planlægger med at afholde det årlige dialogmøde om trampestierne lørdag d. 18. april 2026 kl. 14 - 16 i Værestedet.

Vi vil spørge Lena Brostrøm, om hun vil være ordstyrer. Vi vil også spørge om Michael Nybo, som er leder af driften i Holbæk kommune, om han vil deltage. Forslag til emner til mødet:

- Årsberetning
- Hvad betyder plejeplanen for stierne
- Status på projektet for træ gangbroer over de våde stier
- Afklaring om der skal afholdes en trampestis dag på Orø
- Afklaring om der forsat er brug for det frivillige hjælpekorps, hvad opgaverne består af, og hvem som vil være med i det
- Medlemmerne i gruppen. Foruden repræsentant fra henholdsvis Beboerforening og Lokalforum skal der skal vælges to repræsentanter for lodsejerne og to repræsentanter for brugerne. Vi har brug for, at dem som er medlem i gruppen også deltager i møder.

Ad. 6: Der er problemer med afmærkningen af stien på den østlige side af næsset. Folk kan ikke se, hvornår de skal gå fra stranden og op mod grusvejen. Marianne vil spørge ejeren Michael Krogsted, om der kan gøres noget ved dette.

Ad. 7: Næste møde bliver tirsdag d. 13. januar kl. 17.00 i Bådlaug

Her skal vi bl.a. planlægge dialogmødet både i forhold til indkaldelse og planlægning af det konkrete indhold.